
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 23. oktober 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 89 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 89:  

”Undersøges der, hvorfor der er leveringsproblemer mht. medicin, jf. Lægemiddelsty-

relsens meddelelser om forsyning af medicin af den 19. oktober 2020?” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Lægemiddelstyrelsen, som jeg 

kan henholde mig til. Lægemiddelstyrelsen oplyser følgende:  

 

”På LægeŵiddelstyrelseŶs hjeŵŵeside ”Meddelelser oŵ forsyŶiŶg af ŵediciŶ” er der 
angivet en årsag til hver af de pågældende forsyningsvanskeligheder. 

 

Når en virksomhed indberetter en forsyningsvanskelighed til Lægemiddelstyrelsen, 

anvender virksomheden et indberetningsskema, hvori der bl.a. skal angives årsagen 

til, at der er forsyningsvanskeligheder på medicinpræparatet. Hvis Lægemiddelstyrel-

sen modtager indberetningen om en forsyningsvanskelighed fra en anden kilde, f.eks. 

en sundhedsperson, kontaktes den pågældende virksomhed altid med henblik på at 

redegøre for forsyningssituationen af medicinpræparatet, herunder at indsende ind-

beretningsskemaet, hvori årsagen fremgår.” 
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